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Referat af bestyrelsesmøde 
Tirsdag 4/10 2022 fra kl. 17.30-20.00 

 
Deltagere: Gerda Madsen, Finn Etzerodt, Mie Thulesen, Marianne Larsen, Henning Holm Sørensen 

(ordstyrer), Jesper Smith, Jesper B Andersen, Katrine Graversen, Jeanet Vandling, Helle Rainey 
(ref.) 

 
Fraværende: Susanne Salling og Heinz Lorenzen 

 
1. Godkendelse af referat af bestyrelsesmødet 6/9 2022 = godkendt 
• Ordstyrerrollen går på omgang (følger forplejningen) 
• Referaterne ønskes fyldigere, men obs. på GDPR + fortrolighed 

 
Information 

 
2. Nyt fra formanden 

 
• Besøg fra Hovedstadens Røde Kors 28/9: 

 
Hovedstaden har en omsætning på 40 mio. kr. genereret af 15-16 butikker (aftenåbent) og +3200 
frivillige – modtager fondsmidler for ca. 3 mio. kr. De forestår selv ansættelser, og bestyrelsen arbejder 
ofte autonomt og interagerer ikke med de frivillige i bred forstand 
 Datoer for genbesøg: 12/11 og 26/11 

 
• Status Aabenraa: 

 
Lokaler for ubemandet tøjbutik på Hjallesevej er beset. Barfod er villig til at investere 600.000,- mod 
en uopsigelig lejekontrakt på 3 år. Husleje 13.500,- før istandsættelse. Bestyrelsen ønsker lejemål med 
prøveperiode på 6 mdr. Mulighed i Dalum undersøges nærmere (Jeanet) 
 Besøg 15/11 til Aabenraa (tilmelding til Henning) 

 
• Sundhedsklinik flytter fra LH vej. Evt. anvendes lokaler til kontor/mødelokale fremadrettet 

 
• Personalesag: Frivillig fra Fjordsgade er opsagt efter 1 mundtlig advarsel og en hjemsendelse. Den 

frivillige har rettet henvendelse efterfølgende. 
 Jesper S sender skriftligt svar på henvendelsen 

 
3. § 18 

• Søgt om kr. 361.000,00 til 4 aktiviteter: sociale cafeer, vågetjenesten, besøgstjenesten og nørklerne. 
Desuden er rådighedsbeløbet i aktiviteterne øget til kr. 450,00 pr. frivillig. 
 Kontoret vedlægger fremadrettet gaveregulativet i frivilligmappen til nye frivillige 

Mental sundhed for børn/unge v/Katrine 

Resumé 
’Kommunen og forvaltningen afholdt event om mental sundhed for børn/unge, hvor 22 repræsentanter fra 
udskoling til gymnasieniveau kom med idéer til tiltag til at forbedre den mentale sundhed. Det var dygtige 
unge mennesker og et af forslagene gik fx ud på at have ét sted, hvor man kan se alle frivillige foreninger, 
og hvor ældre og unge kunne mødes og gå sammen om aktiviteter. Eksempelvis kunne man som ung være 
interesseret i at strikke, men hvordan finder man så eksempelvis frem til nørklerne i Røde Kors. Så hvor 
findes overblikket. 



25  

Andre emner omhandlede digital dannelse og flere penge i det kommunale budget til børn og unge. Alle 
forslag tages op i byrådet for evt. vedtagelse, så det er en længere proces. Marianne: stafet og center for 
mental sundhed. RKO tiltag kunne være at møde op på skolerne med plakater og flyers, så RKO kommer til 
Katrine giver opdatering på et tidspunkt.’ 

 
 Tænke aktivitet op med URK 
 Frivilligcenter kunne være et bud på et bindeled mellem organisationer, kommunen og alle 

foreninger (dog er deres målgruppe ikke børn/unge) 
 Tag ud på skolerne sammen med fx nørklerne/voksenvenner/besøgstjenesten 
 Invitér de unge ud til de sociale cafeer 

 
4. URK v/Furkan udskudt pga. sygdom 

 
5. Mariannes tur til Malawi: 

 
Resumé 
’Kaos inden afrejse, idet barnebarn testes positiv for corona, dog med efterfølgende negativ test. Efter 30 
timers rejse besøges Malawis Røde Kors hovedkontor i hovedstaden Lilongwe og efter 1 nat går turen til 
Mangoshi, som er muslimsk. 1. dag efter ankomst til Mangoshi går til field visit for at se igangværende 
projekter (som går på sundhed, klima, kanaler og dræn). Bl.a. har man Lavet toiletter, bestående af et hul i 
jorden med et bræt over og vaskerum til ældre mennesker, hvor en plastikdunk med snor fungerer som 
vandhane. Landsbyen deles i øvrigt om 1 symaskine, som blev brugt flittigt. 

 
Pigecampen bestod af 105 piger ankom i Røde Kors ambulancer grundet akut brændstofmangel, og man 
var tvunget til at handle brændstof på det sorte marked grundet 25 % devaluering (ikke pga. Ukraine). 
Herefter 5 dage med skolegang. Charlotte underviste i ledelse og Marianne i mental health. Menuen i 
campen bestod af masser af majsgrød (sima), fisk med hoved og hale og sågar mus. Der er 1 år tilbage, og 
pigerne ønsker besøg igen næste år. Herefter 2 nætter i nationalpark (privat tur), hvor der blev set løver, 
elefanter, antiloper og meget, meget mere – alt sammen i 30-40 graders varme. Der kan fremvises fotos på 
et senere tidspunkt.’ 

 
6. Samaritter 

• 22/9 Valgmøde afholdt 22/9 2022. Aggi valgt som ny AL 
 Bestyrelsen godkender valg af aktivitetsleder, og Finn + Gerda tager opstartsmøde med Aggi 

 

7. Aflevering af kontanter i bank 
 

• Føtex løsning ikke realistisk 
• Nordea dropper døgnbokse 
• Der mangler beslutning ift. om der skal afhentes hver uge eller hver 14. dag – her skal bestyrelsen være 

obs. på: 1) sikkerheden ift. store pengebeløb, 2) revisor råder til ugentlig indsættelse af penge i banken 
for at undgå stort afstemningsarbejde 

• Loomis løsning vil koste 40-80.000,00 kr. årligt afhængigt af ugentlig/14. dages afhentning 
• Issue i ferieperioder, da indsættelseskortene er personafhængige 
 Jes tager 1 tur, og Gerda skal finde 1 frivillig mere til banktur, så der totalt er 4 til det 
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Drøftelse 

8. Årsmøde i aktiviteterne – nyt tiltag 
 

 Møde afholdt med Landskontoret (om lokale kommunikationstiltag) afføder idé om årsmøder i 
aktiviteterne. Årsmøderne er tiltænkt en lidt bredere snak i aktiviteten om året, der gik, planen for 
næste år osv. Tanken er, at gruppere fx besøgstjenesten, caféerne og chaufførledsagerne til disse 
årsmøder 

 Emnet foreslås på næste aktivitetsledermøde som en mulighed 
 

9. Strøm og elforbrug 
 

• El Fyn har foretaget gennemgang af LH Vej, 2 etager. Generelt forslag om bevægelsessensorer fx i 
sorteringen. Østerbro har 8 udvendige projektører tændt hele natten. Evt. tyveripræventivt, men kan 
erstattes af sensor med timer. Energiforbrug kan halveres på Østerbro. Fjordsgade skal udstyres med 
bevægelsessensorer. Bellinge har LED overalt, dog kan armaturer halveres på lageret, og sensor skal 
installeres. Kildemosevej skal gennemgås 

 Henning kommer med oplæg til bestyrelsen til godkendelse på næste møde (obs. på at highlighte 
besparelsen) 

 

Beslutning 

10. Julehjælp 
• Første møde afholdt. I år kommer tilmelding til at foregår via elektronisk portal. Jesper B deltager i 

onlinemøde 12/10 for at lære nærmere om portalen og booker også Skt. Knuds 
• Ansøgningsstart 1/11, sidste dato = 27/11 
• 28-30/11 skal der foretages udvælgelse af modtagere af julehjælp 
• 5/12 sendes besked til udvalgte julehjælpsmodtagere samt afslag 
• Der ansøges om 250 COOP gavekort à kr. 900,00 hos landskontoret 
 10/12 udlevering på Skt Knuds fra kl. 10-16 = Katrine, Jeanet, og Marianne. URK inviteres (skriv til 

Furkan). JS og JBA taler sponsorater. Finn, rådmand udvælge, gerne gøre opmærksomme, konkret viden 
kontaktnummer (hvor søge, hvornår. Finn sender svar til JBA. Ikke med til udvælgelse. 

 Ift. udvælgelse: Finn spørger Birte, Gerda spørger Annette Blynel. Desuden er Jeanet Vandling, Jesper B 
Andersen og Carsten Norge med til udvælgelsen 

 250 RKO egne gavekort a kr. 300,00 bestilles (Henning sætter til produktion) 
 7/12 kl. 16.00, pakning af julehjælpsposer = Henning, Mie, Gerda, Jesper B A og Carsten Norge 

 
11. Budget (ift. sociale aktiviteter + nødhjælp) 

 
• Fredagscafé = Der spørges på AL møde 
• Uddannelse/kurser 
• Kommunikation 
• Familieaktiviteterne: nyt kvindenetværk i Vollsmose vedtaget, årligt budget på kr. 15.000,00. Desuden 

forslag om at starte nyt netværk i Tarup 
 Pakistan kr. 250.000 = besluttet 
 Malawi kr. 100.000 (allerede indeholdt, men ikke betalt) = besluttet (video, over hvad vi støtter) 
 Rengøring butikker: Jeanet indhenter 2 tilbud på rengøring af toiletter og køkkener i de 3 butikker 
 Budget på kr. 15-25.000,00 til netværk i Tarup er godkendt – afventer folk til opstart 
 På dagsorden til drøftelse på næste møde: omorganisering 
 URK på til næste møde (lær af hovedstaden, søg fondsmidler) 
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12. Forbrug af diesel – kørsel 
 

• De 3 biler tanker gennemsnitligt for 150 kr. pr. md. pr bil. Totalt kr. 37.000 hele 2021 mod 31.000 indtil 
sommer 2022. Estimat totalt for 2022 = kr. 62.164,00 

• Overvejelser: corona 2021 mod øget omsætning 2022 (= flere afhentninger) samt ekstra bil, man tanker 
flere forskellige steder. Afsæt budget. Moderat udgift ift. omsætning genereret 

• Henning tager møde med 2 x AL for chauffører for at fordele belastningen optimalt 
 Overvågning skal installeres på Ford 

 
13. Eventuelt 

 
• Landsindsamling, nye procedure fungerede, 90 % gik – overvej FB kampagne, Katrine tager med 

kommunikationsgruppen, video 
• Tur til Landskontoret 4/11 

 
 Nytårskur 11/1 
 Susanne Salling sørger for at informere butikkerne, hvis fagfolk skal besigtige lokalerne i forbindelse 

med indhentning af tilbud på fx rengøring 
 
 

Dato: Referent: 
 
 
 
 
 

Helle Rainey 
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